

СОДЕРЖАНИЕ

Поздравительное послание Католикоса всех армян по случаю Дня Независимости РА.....	3
ОФИЦИАЛЬНОЕ	
Пастырский визит Его Святейшества Гарегина II, Католикоса всех армян в Восточную и Западную епархии США Армянской Апостольской Церкви.....	4
Слово Его Святейшества Гарегина II, Католикоса всех армян по случаю освящения памятника в Бостоне, посвященного Жертвам Армянского Геноцида.....	7
Слово Его Святейшества Гарегина II, Католикоса всех армян во время официального обеда (Восточная епархия США Армянской Апостольской Церкви, 12 сентября, 2010г.....	8
Проповедь Его Святейшества Гарегина II, Католикоса всех армян на кануне праздника Воздвижения Животворящего Креста Господня в честь освящения церкви Святых Гевондянц Западной Епархии США Армянской Апостольской Церкви (США, Брбенк, 11 сентября, 2010г.....	11
Проповедь Его Святейшества Гарегина II, Католикоса всех армян в церкви Святых Гевондянц в праздник воздвижения Животворящего Креста Господня в Западной епархии США Армянской Апостольской Церкви (Брбенк, церковь Святых Гевондянц, 12 сентября, 2010 г.).....	14
Архиепископ Зальцбурга Доктор Алойс Котгасер и делегация компании “Прориенте” в Первопрестольном Святом Эчмиадзине.....	17
Визит делегации Совета Церквей Эстонии в Первопрестольный Святой Эчмиадзин.....	17
Закончился пастырский визит Католикоса всех армян в Восточную епархию США Армянской Апостольской Церкви.....	19
Делегации Совета Церквей Эстонии в Первопрестольном Святом Эчмиадзине.....	20
НАУЧНО-РЕЛИГИОЗНЫЕ ТРУДЫ	
В. М. ПОГОСЯН - Антиаполинарская Христология Армянской Церкви.....	21
АРМАН ШОГИКЯН - Что такое секуляризация?.....	32
ИСТОРИКО - ФИЛОЛОГИЧЕСКИЕ ТРУДЫ	
АРТАК ГНУНИ - Разведочные раскопки на Севанском полуострове.....	43
КАРЕН МАТЕВОСЯН - Дополнения Этума Корикосци к хронологии Самвела Анеци.....	48
МИКАЕЛ МАРТИРОСЯН - Три проекта армянских реформ и российская дипломатия в 1913 году.....	62
САТЕНИК ВАРДАНЯН - Нововыявленная “Мозаика Христа” Египте Тадевосяна.....	69
ШУШАН КАРАПЕТЯН - Первые шаги Гранта Матевосяна в литературе.....	75
ОЛЬГА ВАРДАЗАРЯН, ДИАКОН ТОРОС ЕРАНЯН - Анонимное толкование 12-ой главы книги Исхода.....	86
СООБЩЕНИЯ	
АНИ ОВСЕПЯН - Тематические барельефы армянских церквей XII-XIII вв.....	113
РЕЦЕНЗИИ. БИБЛИОГРАФИЯ	
ЛУСИНЕ ТУМАНЯН - Центр письменности Ахтамара.....	118
ЕРМИНЭ НИКОГОСЯН - Важный вклад в исследовании сборника Гандзаран...137	
ВАНН МАГАЛЯН - Выдающийся историк в мемуарах современников.....	142
ЦЕРКОВНЫЕ НОВОСТИ.....	149

**“ETCHMIADZIN”
OFFICIAL MONTHLY REVIEW OF
HOLY ETCHMIADZIN**

Message of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians on the occasion of the Independence Day of the Republic of Armenia.....	3
Pontifical visit of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the Eastern and Western Dioceses of the Armenian Church in the USA.....	4
Message of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, in Boston, on the occasion of the ground-blessing of the monument (Armenian Heritage Park) dedicated to the Armenian Genocide.....	7
Sermon of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, on the Eve of the Feast of the Exaltation of the Holy Cross, on the occasion of the consecration of Sts. Ghevondiants Cathedral in the Western Diocese of the Armenian Church in the USA.(USA, Burbank, 11 September, 2010)...	8
Sermon of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, on the Feast of the Exaltation of the Holy Cross, in Sts. Ghevondiants Cathedral in the Western Diocese of the Armenian Church in the USA (Burbank, Sts. Ghevondiants Church, 12 September, 2010).....	11
Addresse of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, during the official dinner (Western Diocese of the Armenian Church in the USA, September 12, 2010).....	14
Visit of Dr. Alois Kothgasser, Archbishop of Salzburg and of the delegation of “PRO-ORIENTE” to the Mother See of Holy Etchmiadzin.....	17
Visit of the delegation of the Estonian Churchs’ Council to the Mother See of Holy Etchmiadzin.....	17
Delegation of the Estonian Churchs’ Council in the Mother See of Holy Etchmiadzin.....	19
Completion of the visit of the Estonian Churchs’ Council delegation to the Mother See of Holy Etchmiadzin.....	20

RELIGIOUS STUDIES

V. M. POGHOSYAN – The Anti-Apollinarian Christology of the Armenian Church.....	21
ARMAN SHOGHIKYAN – What is Secularism?.....	32

HISTORICAL AND PHILOLOGICAL STUDIES

ARTAK GNOUNY – Investigation researches in the peninsula of Sevan.....	43
KAREN MATHEVOSYAN – Addendum of Hethoum Korikosetsi in the Chronicles of Samvel of Ani.....	48
MIKAYEL MARTIROSYAN – The three Armenian reform projects and the Russian diplomacy in 1913.....	62
SATENIK VARDANYAN – The newly revealed “Christ’s Mosaic” by Yeghishe Thadevosyan...69	
SHUSHAN KARAPETYAN – Hrant Mathevossyan’s entry into the literature.....	75
OLGA VARDAZARYAN, DEACON TOROS YERANYAN – An Anonymous commentary of Exodus 12.....	86

ESSAYS AND NOTES

ANIHOVSEPYAN – Thematic bas-reliefs in the Armenian Churches of the 12 th –13 th centuries...113	
--	--

LITERARY REVIEW

LOUSINE TOUMANYAN – The Scribal Center of Aghtamar.....	118
HERMINE NIKOGHOSYAN – Important contribution to the research of “Gandzaran” collections.....	137
VAHAN MAGHALYAN – The Outstanding Historian in the notes of the contemporaries...142	

BRIEF CHURCH NEWS.....	149
-------------------------------	------------

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ

Ամենայն հայոց Կաթողիկոսի ուղերձը ՆՏ Անկախության փոսի առթիվ.....	3
---	---

ՊԱՇՏՈՆԱԿԱՆՔ

Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գաբրելին Բ Ամենայն հայոց Կաթողիկոսի հայրապետական այցը ԱՄՆ հայոց Արևելյան և Արևմտյան թեմեր.....	4
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գաբրելին Բ Ամենայն հայոց Կաթողիկոսի խոսքը Բոստոնում հայոց Յնդասպանության հիշարակին նվիրված հուշակոթողի հիմնօրհներթի առթիվ (Բոստոն, 9 սեպտեմբերի, 2010 թ.).....	7
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գաբրելին Բ Ամենայն հայոց Կաթողիկոսի քարոզը Խաչվերացի նախարանակին, ԱՄՆ Արևմտյան թեմի առաջնորդանիստ Սրբոց Ղևոնդյանց Եկեղեցու օծման առթիվ (ԱՄՆ, Բրոքլին, 11 սեպտեմբերի, 2010 թ.).....	8
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գաբրելին Բ Ամենայն հայոց Կաթողիկոսի քարոզը ԱՄՆ Արևմտյան թեմի առաջնորդանիստ Սրբոց Ղևոնդյանց Եկեղեցում Խաչվերացի փոսին (Բրոքլին, Սրբոց Ղևոնդյանց եկեղեցի, սեպտեմբեր 12, 2010 թ.).....	11
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գաբրելին Բ Ամենայն հայոց Կաթողիկոսի խոսքը հրնթացս ճաշկերույթի (ԱՄՆ հայոց Արևմտյան Թեմ, սեպտեմբեր 12, 2010 թ.).....	14
Զալցբուրգի Արքեպիսկոպոս Դոկտոր Ալոյս Քոթգասերը և «Pro-Oriente» կազմակերպության պարվիրակությունը Մայր Աթոռ Սուրբ Էջմիածնում.....	17
Էսպոնիայի Եկեղեցիների Խորհրդի պարվիրակության այցը Մայր Աթոռ Սուրբ Էջմիածին.....	17
Էսպոնիայի Եկեղեցիների Խորհրդի պարվիրակությունը Մայր Աթոռում.....	19
Ավարպուլեց Էսպոնիայի Եկեղեցիների Խորհրդի պարվիրակության այցը Մայր Աթոռ Սուրբ Էջմիածին.....	20

ԿՐՈՆԱԳԻՏԱԿԱՆ

Վ. Մ. ՊՈՂՈՍՅԱՆ - հայ Եկեղեցու հակաապոլինարական քրիստոսաբանությունը...	21
ԱՐՄԱՆ ՇՈՂԻԿՅԱՆ - Ի՞նչ է սեկուլյարիզացիան.....	32

ՊԱՏՄԱԲԱՆԱՍԻՐԱԿԱՆ

ԱՐՏԱԿ ԳՆՈՒՆԻ - հերախուզական ուսումնասիրություններ Սեանի թերակղզում.....	43
ԿԱՐԵՆ ՄԱԹԵԻՈՍՅԱՆ - հերոս Կոռնիլոսցու լրացումները Սամվել Անեցու ժամանակագրության մեջ.....	48
ՄԻՔԱՅԵԼ ՄԱՐՏԻՐՈՍՅԱՆ - հայկական բարենորոգումների երեք նախագծերը և ռուսական դիվանագիտությունը 1913թ.....	62
ՍԱԹԵՆԻԿ ՎԱՐԴԱՆՅԱՆ - Եղիշե Թադևոսյանի նորահայտ «Քրիստոսի խճապարկերը».....	69

ՇՈՒՇԱՆ ԿԱՐԱՊԵՏՅԱՆ - Նրանք Մաթեոսյանի մուրքը գրականություն.....	75
ՕԼԳԱ ՎԱՐԴԱԶԱՐԵԱՆ, ԹՈՐՈՍ ՍԱՐԿԱԲԱԳ ԵՐԱՆԵԱՆ - Ելից գրքի ժԲ գլխի մի անանուն մեկնություն.....	86

ՀԱՂՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

ԱՆԻ ՆՈՎՍԵՓՅԱՆ - Թեմայիկ որմնաքանդակները ժԲ-ԺԳ դարերի հայկական եկեղեցիներում.....	113
--	-----

ԳՐԱԽՕՍՈՒԹԻՒՆ. ՄԱՏԵՆԱԳԻՏՈՒԹԻՒՆ

ԼՈՒՄԻՆԵ ԹՈՒՄԱՆՅԱՆ - Աղթամարի գրչության կենտրոնը.....	118
ՆԵՐՄԻՆԷ ՆԻԿՈՂՈՍԵԱՆ - Կարևոր ներդրում գանձարան ժողովածուների ուսումնասիրման գործում.....	137
ՎԱՏԱՆ ՄԱՂԱՅԱՆ - Ականավոր պարամբանը ժամանակակիցների հուշերում.....	142

ԵԿԵՂԵՑԱԿԱՆ ԲԵՄ. ԼՈՒՐԵՐ.....	149
------------------------------------	------------